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De Bewonersvereniging Jekerkwartier bestaat tien jaar. Dat werd op zondag 17 november 
2024 gevierd in brasserie De Tapijn. Voorzitter Marijke van Lierop heette de vele tientallen 
aanwezigen welkom. Zij memoreerde hoe de vereniging indertijd was begonnen met zo’n 
zeventig leden. Nu zijn het er zo’n tweehonderd. Zij noemde de Nieuwsbrief (applaus voor 
Joof Schöpping), het overleg met vooral de gemeente en de excursies georganiseerd door de 
vereniging. 
 
Daarna was het woord aan Klasien Horstman, hoogleraar Filosofie van de Gezondheidszorg 
aan de Universiteit Maastricht. Zij pleitte voor een sociale visie op gezondheid. Gezondheid is 
niet alleen stoppen met roken en voldoende beweging, maar heeft ook alles te maken met het 
scheppen van condities waaronder mensen gezonder kunnen leven. Ze trok de vergelijking 
met de invoering van de riolering meer dan honderd jaar geleden. Het ondergrondse stelsel 
van riolering heeft de gezondheid meer bevorderd dan welke medische ingreep ook. We 
zouden eigenlijk ook, analoog aan de riolering, een netwerk voor sociale gezondheid moeten 
hebben. 
 
Maastricht scoort hoog op de lijst van meest gezonde steden. Op het gebied van eenzaamheid 
en gevoelens van sociale isolatie scoort onze stad minder gunstig. Inwoners van Maastricht 
zouden vooral graag meer sociale ontmoetingsplekken in de stad willen hebben. Deze kwestie 
speelt overigens vooral in de buitenwijken, en minder in een wijk vol café’s zoals het 
Jekerkwartier.  
 
Kenmerkend voor het Jekerkwartier zijn de bevolkingssamenstelling: veel ouderen en veel 
jongeren, vooral studenten, terwijl de tussencategorie veel kleiner is. Gezinnen met kinderen 
ontbreken bijna totaal. Het opleidingsniveau is hoog. 
 
Terug naar het sociale perspectief op gezondheid. Zie ook het boek van Horstman & Knibbe, 
De gezonde stad uit 2022. Belangrijk is dat mensen elkaar treffen. Bijvoorbeeld in de ten 
onrechte veel bekritiseerde snackbar. Of in het café. Elkaar treffen, met elkaar praten is de 
basis van de democratie. Trefpunten zouden multifunctioneel moeten zijn: een bibliotheek 
waar je ook koffie kunt drinken en kunt zitten studeren.   
 
Na de lezing van Klasien Horstman verdeelden de aanwezigen zich in kleine groepjes, 
waarbinnen gediscussieerd werd over drie kwesties – ik citeer: 
“1. Hoe verhoudt u zich tot deze reflecties over een ’gezonde stad’? 
2. Hoe is het met sociale riolering in Jekerkwartier gesteld? Waar? Variatie? 
Toegankelijkheid? Gastvrijheid? 
3. Hoe kan de komende tien jaar gewerkt worden aan de sociale riolering in Jekerkwartier? 
Vernieuwing en onderhoud.” 
  
Na een half uur mocht ieder groepje kort plenair de eigen conclusies presenteren. Men bleek 
het in hoge mate met elkaar eens te zijn.  



 
Ad 1. Iedereen onderschreef het door Klasien Horstman gepresenteerde sociale perspectief.  
 
Ad 2. Belangrijk is tolerantie, ook tegenover studenten. Er zijn al allerlei initiatieven, die 
nadrukkelijk genoemd moeten worden en die misschien uitgebreid kunnen worden. Zoals: jeu 
de boulen in de Grote Looiersstraat; de koffie op dinsdagochtend, ’s zomers in de tuin op het 
Klein Grachtje, ’s winters in De Pieter; het gezamenlijk eten op maandagavond in De Pieter 
(wel vooraf reserveren!); de door de bewonersvereniging georganiseeerde excursies; de tuin 
van het Archeologisch Museum; het muziekfestival Borrelnoten; koffie drinken bij 
zorgcentrum Licht & Liefde; en vanaf volgend jaar hopelijk ook allerlei mogelijkheden in de 
Waalse Kerk, die momenteel ingrijpend verbouwd wordt.  
 
Ad 3. Mogelijke nieuwe initiatieven zijn: Een buurtkrant voor de hele buurt. Of verbetering 
van het openbaar vervoer, misschien met busjes die met grote frequentie een vaste route door 
de buurt rijden. Ook zou een openbaar toilet in het park op prijs worden gesteld. Muziek zou 
misschien, meer nog dan nu, als verbindende factor kunnen dienen. Wellicht kan vanuit het 
conservatorium meer gedaan worden. Misschien kan er naast Jeker Klassiek ook een 
vergelijkbaar festival in de winter worden georganiseerd. Word lid van VLAM (Vereniging 
Literaire Activiteiten Maastricht) of van het Pesthuis of van de Lutherse Kerk! Maar vergeet 
ook niet de kleine dingen: klop eens aan bij je buren! 
 
Klasien Horstman sloot af met een kort dankwoord, waarin ze benadrukte dat initiatieven niet 
altijd groot hoeven te zijn. Ook kleine dingen kunnen belangrijk zijn.  
 
De bijeenkomst werd besloten met een optreden van het zangkoor Looiers Twee. Er werd toen 
direct overgeschakeld van het Nederlands naar een andere taal die ongetwijfeld bij de meeste 
aanwezigen het gevoel van sociale cohesie zal hebben versterkt. Althans bij degenen die deze 
taal machtig zijn. Dat is helaas niet het geval bij de schrijver van deze notulen, die daarom 
niet in staat is om ook dit laatste programma-onderdeel voor u te verslaan. 
 
 
Maastricht, 18 november 2024        Han Israëls 


